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V Chodské Lhotě se miminům daří

Ocenění převzali (zleva):  Ing. Renata Vondrovicová, Bc. Jana Kausková, Mgr. Jitka Kurcová, 
starosta Jan Löfellmann,  M.A Slávka �trbová, Marek Angelis                                      více str. 2

Čtěte www.kdynsko.cz

Slavnostní předání dekretu o udělení znaku 
a vlajky obce Pocinovice předsedou
Poslanecké sněmovny Parlamentu České
republiky panem Miroslavem Vlčkem se usku-
tečnilo 13. května 2008. Dekret za obec pře-
vzal starosta obce a místostarosta pan Václav
Ponocný v budově Poslanecké sněmovny
Parlamentu ČR. Na základě tohoto dekretu si
Pocinovičtí nechají zhotovit znak a vlajku
obce.

Poslední dubnová neděle byla pro �estnáct
mladých rodin z Chodské Lhoty - a hlavně
jejich nejmen�í potomky - slavnostním dnem. 

Na obecním úřadu je starosta Franti�ek
Jílek oficiálně přivítal mezi občany obce.

"Děti letos dostaly místo dárků vkladní kní�-
ku, na kterou obec přispěla 300 korunami,"
oznámil starosta na začátku slavnostního aktu
a hned poté uvedl vystoupení dětí z místní
mateřské �kolky. 

Po slavnostním přípitku rodičů si děti
vyzkou�ely "slu�ební" kolébku a Václav Kafka
zdokumentoval jak kamerou, tak i foťákem děti
pro obecní web a kroniku.                          (zh)

Zaplněná zasedačka Obecního úřadu v Chodské Lhotě.                                                  Foto (zh)

Znak a vlajka obce Pocinovice

GLORIA MUSAEALIS

Na kole z Čech do Bavor: Kdyně, 14. 6., 9. 00 hod.,
start z vlakového nádra�í
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Cestovní ruch příle�itostí rozvoje Kdyňska

Sál Pantheonu Národního muzea v Praze
byl v podvečer 15. května 2008 svědkem
předání cen VI. ročníku Národní soutě�e
muzeí Gloria musaealis 2007, který byl
vyhlá�en Ministerstvem kultury České
republiky a Asociací muzeí a galerií České
republiky. 

Za přítomnosti ministra kultury p. Václava
Jehličky, pana Přemysla Sobotky, předsedy
Senátu Parlamentu České republiky - člena
čestného výboru soutě�e, odborné poroty 
a zástupců nominovaných  institucí byla roz-
dána ocenění ve třech  kategoriích: Muzejní
výstava roku 2007, Muzejní publikace roku
2007 a  Muzejní počin roku 2007.

V poslední jmenované kategorii Muzejní
počin roku 2007 získalo Zvlá�tní ocenění
Muzeum Chodska v Doma�licích a Město
Kdyně za otevření Muzea příhraničí Kdyně
jako jediný zástupce Plzeňského kraje.  

Mezi projekty za�títěnými renomovanými
institucemi, jako je Muzeum středního Pootaví
Strakonice (Obnova středověkého vodního
mlýna), Národní zemědělské muzeum Praha
(Expozice Moravského kartografického centra
ve Velkých Opatovicích), Národní knihovna
České republiky ( Codex Giga - Ďáblova bible

(tajemství největ�í knihy světa)) a vedle  pro-
jektu Albrecht z Vald�tejna  by otevření malé-
ho muzea v pětitisícovém městě mohlo působit
úsměvně.

Ale potvrdilo se, �e zápal, obrovské nasaze-
ní a obětavost několika nad�ených lidí ve spo-
jení s pochopením představitelů města
a pomocí občanů Kdyně a okolí mů�e přispět

k uskutečnění snů několika generací. Mů�e
oslovit nejen ty, kteří v tomto koutu země �ili
nebo �ijí a jsou s ním spojeni  vědomím sou-
nále�itosti, ale také odbornou veřejnost, kterou
v tomto případě představuje porota Národní
soutě�e Gloria musaealis, její� členové nás uji-
stili, �e rozhodnutí o udělení zvlá�tního oceně-
ní bylo jednomyslné. 

Proto, i kdy� fanfáry zněly ve čtvrtek  jen při
předávání cen za  prvá místa v jednotlivých
kategoriích,  pan starosta města Kdyně Jan
Löffelmann,  Mgr. Jitka Kurcová,  akademická
malířka Slávka �trbová i Bc. Jana Kausová 
z Muzea Chodska, v jejich� hlavách my�lenka
Muzea příhraničí na�la svou konečnou podobu
a jejich� rukama pro�el ka�dý exponát a  detail
celé expozice, je jistě při přebírání presti�ní
ceny sly�eli neméně  vznosně a slavnostně.       

Dagmar Bauerová

G L O R I A  M U S A E A L I S

O cestovním ruchu se v na�em kraji mluví
čím dál více. Cestovní ruch přiná�í potenciální
příjmy slu�bám. 

Mo�nosti vyu�ití cestovního ruchu v na�em
kraji jsou limitovány existencí kvalitních slu-
�eb, ubytovacích kapacit a někdy chybějící
účinnou propagací. Situace se postupně zlep-
�uje. Přesto ani obyvatelé v kraji třeba v pří-
hraničí mnohdy nesly�eli o barokním skvostu
klá�tera Mariánská Týnice nedaleko Kralovic.
Stejně tak lidé ze severní oblasti kraje povět�i-
nou míří do známých míst �umavy a třeba
Kdyní maximálně projí�dí. Svého času a dlu�-
no dodat je�tě před vznikem Plzeňského kraje
se mě jeden z recepčních nejmenovaného pen-
zionu na Rokycansku ptal, kde vlastně le�í
Kdyně. Dnes ji�, věřím, je tato doba minulos-
tí. Přispěl k tomu Plzeňský kraj, ale předev�ím
také obce samotné. Zřídily informační centra,
dnes dávají daleko více peněz na svoji propa-
gaci ne� v letech devadesátých.

Téma cestovního ruchu je velmi frekvento-
vané na úrovni jednotlivých mikroregionů.
Vznikly zajímavé cyklotrasy, vznikají novodo-
bé tradice slavností k významným historickým
událostem. Poutě ji� nejsou jediným příkla-
dem. Zvlá�tě vět�í města "slaví" jednou příjezd
císaře Rudolfa, podruhé naopak události z
doby husitské. Ne ka�dá oblast či obec v kraji
má v�ak co zajímavého nabízet. Kdyňsko patří
z tohoto pohledu mezi ty vyvolené. Překrásné
okolí, řada turistických stezek a upravené obce
dělají tento region zajímavým. Kdyňsko patři-
lo v�dy mezi výletní místa obyvatel kraje.

Na�ím cílem je navazovat na meziválečný kre-
dit jednoho z oblíbených náv�těvních míst.
Lidé z Plzně necestují jen do Prahy, k moři, na
�umavu, ale, jak se ukazuje, stále výrazněji i
po na�em kraji.

Je tedy na místě usilovat o zatraktivnění
zdej�ích výletních cílů. Konkurence je obrov-
ská. Kdyně nemá tak nádherně zachovalé his-
torické centrum jako třeba Hora�ďovice,
nemáme Černou vě� ani zoologickou zahradu.
Mů�eme v�ak vedle přírody nabízet mnohá
poutní místa. Unikátní kostel sv. Anny, jednu z
nejzachovalej�ích �idovských synagog, gloriet
spojovaný s kardinálským kloboukem atd.
Máme Koráb, rekreační oblast na Hájovně.

Vím, �e se musí zlep�it stavební stav těchto
zařízení a mů�eme diskutovat, zda na�e očeká-
vání z úrovně jednotlivých slu�eb je naplněno
či ne. Ze dne na den se nedá v�e změnit. 

Např. město Kdyně v podstatě mnohé z těch
diskutovaných zařízení muselo nejprve odkou-
pit a pak zrekonstruovat. Pamatuji si na disku-
zi o koupi synagogy, koupi vstupního areálu
přádelen, debatu o zřízení muzea. Přesto ka�dá
z těchto a jiných aktivit přinesla do Kdyně o�i-
vení a pozornost řady náv�těvníků. Nedávno
byl na náv�těvě Kdyňského muzea ministr Jiří
Pospí�il s primátorem Plzně Pavlem Rödlem.
Byli překvapeni pozorností, kterou cestovnímu
ruchu na Kdyňsku věnujeme. 

A nejen oni. Koneckonců nedávný úspěch
muzea Příhraničí ve Kdyni v porovnání s nej-
presti�něj�ími národními institucemi potě�í 
a vlastně i trochu překvapí. To je dokladem, �e
investice do cestovního ruchu se vyplácí, ať se
jedná o akci Na kole z Čech do Bavor anebo
výstavu v muzeu.

Kdyně po�ádala o dotaci z evropských
peněz na stavbu centra vodní zábavy. Určitě
náročný projekt, který je a bude předmětem
diskuzí v celém regionu. Má být poskytnuta
dotace na takovou stavbu do Kdyně nebo kon-
centrace náv�těvníků v pětitisícovém městě
přece jen není tak velká, aby to odůvodnilo
takovou podporu? Výsledek této debaty zatím
neznáme, ale jedno vím zcela jistě, bez syste-
matické podpory cestovního ruchu na
Kdyňsku, bez zajímavých akcí včetně otevření
vzpomínkového muzea by ani diskuze na téma
výrazné podpory z Evropské unie do cestovní-
ho ruchu na Kdyňsku nebyla vůbec myslitelná.

Ing. Vladislav Vilímec, 
poslanec Parlamentu ČR
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Ze �ivota �koly ve V�erubech

Koupali�tě na Hájovně
nabízí novinku leto�ní sezony:
Hři�tě pro plá�ový volejbal!

� Děti potě�ily nejen své maminky...
Jako ka�dý rok si děti M� a Z� ve V�erubech
připravily veřejnou Jarní besídku, na které
zároveň popřály svým maminkám k jejich
květnovému svátku. Jejich básničky, písničky,
hra na hudební nástroje, pohádky i tancování
odměnil zaplněný sál KD zaslou�eným potles-
kem. Je vidět, �e jsou děti zvyklé na veřejné
vystupování ji� od mateřské �kolky a tak jim, i
přes men�í trému, nedělá problém sólově
vystoupit či moderovat celé vystoupení.
� Co nás čeká v červnu?

V�ichni, kterým se Jarní besídka líbila nebo se
jí nemohli zúčastnit, se mohou 12. června
odpoledne přijít podívat na závěrečné vystou-
pení některých �áků mateřské i základní �koly.
Doplní pěvecký sbor �áků 3. třídy pardubické
základní �koly s roz�ířenou výukou hudební
výchovy.
� Skončí počítačový kurz pro začátečníky,
který probíhal v nové počítačové učebně zdej-
�í Z�. Pokud projeví lidé zájem, plánuje se
pokračování kurzu, tentokrát pro pokročilé.
Informace Z� V�eruby (379779232 ).          (rr)Jindři�ka                                                  (z�)

Ve své trilogii Paní Komisarka,
Osmačtyřicátníci a Lůsy zmiňuje J. �. Baar
postavu učitele a hudebníka Jiřího
Hofmanna.

Narodil se 6. května 1812 jako syn milaveč-
ského sedláka, který také zastával úřad staros-
ty. Po studiích v Blí�ejově a v Doma�licích
absolvoval německý a český učitelský kurz 
v Plzni a pra�skou  učitelskou přípravku. Po
slo�ení podučitelských zkou�ek dostal místo ve
Staněticích, později v Loučimi. V r. 1845 ji�
působil jako učitel ve Kdyni, kde si získal
uznání i jako hudebník. V roce 1872 byl jme-
nován řídícím učitelem. 

Za své  vlastenecké chování v r. 1848 a v
době Bachova absolutismu byl Jiří Hofmann
několikrát vy�etřován a trestán. S man�eli
Němcovými se spřátelil brzy po jejich přícho-
du do Doma�lic a prostřednictvím nich pak
navázal kontakt s K. H. Borovským. 

Zemřel 23. 4. 1893 u své dcery v Koutě,
pochován je na hřbitově ve Kdyni.            (hh)  

Velmi spokojeni se vrátili učitelé a �áci mrá-
kovské �koly z poznávacího zájezdu do Říma,
který pro ně ve dnech 7. - 11. května zorgani-
zovalo vedení �koly ve spolupráci s cestovní
kanceláří Campanatour.

Kromě typického programu, tj. náv�těvy
Vatikánu a procházky po antickém Římě,
v�echny určitě zaujal jednodenní výlet do
Tilburských kopců a náv�těva městečka Tivoli.
Zde si �áci a jejich učitelé prohlédli Vilu
d´Este a přilehlé zahrady s mno�stvím fontán.
Nev�ední den vyvrcholil  procházkou po roz-
sáhlém areálu Hadrianovy vily, sídla, které
nechal vybudovat římský císař Hadrian, vlád-
noucí v letech 118-134 na�eho letopočtu. 

Po náv�těvách Londýna a Paří�e tak mrá-
kovským �ákům přibyly zá�itky z dal�ího
evropského velkoměsta.                   V. Duffek

Poznávací zájezd do Říma

Zastupitelstvo obce Brnířov pořádalo v sobotu 10. května 2008 sběr odpadků a likvidaci 
černých skládek v okolí obce Brnířov, předev�ím při silnici Brnířov - Nová Ves a při odbočce 
k nádra�í.

Při tomto sběru bylo zji�těno několik původců odpadu /adresy s č.p., pohlednice, noviny,
dodací listy apod./ .Toto bude ře�eno přestupkovou komisí včetně návrhu na  finanční postih.

Zastupitelstvo obce Brnířov  děkuje v�em občanům, kteří se této akce zúčastnili a přispěli tak
ke zlep�ení �ivotního prostředí.  

Václav Valečka,  starosta obce

V katastrálním území Pocinovice se mno�í
černé skládky odpadů. Je a� neuvěřitelné kolik
odpadů lidé vyvezou na černé skládky kolem
obce a do obecních lesů. Tuhý komunální
odpad mohou občané Pocinovic, ale i jiných
vesnic ukládat do popelnic. Dvakrát do roka
organizuje na�e obec svoz nebezpečných a vel-
koobjemových odpadů. Plasty a sklo lze uklá-
dat do kontejnerů na návsi. Kolem těchto kon-
tejnerů jsou ulo�eny věci, které sem vůbec
nepatří a obec je musí zbytečně uklízet. Jsou i
tací lidé, kteří polo�í ta�ky plné plastových
lahví vedle kontejneru a vůbec se nenamáhají
je ulo�it dovnitř.

Před posledním svozem nebezpečných
odpadů provedlo Myslivecké sdru�ení
Pocinovice likvidaci černých skládek po celém
katastru obce a nasbíralo těchto odpadů plný
velký valník. Za tento úklid jim obecní úřad
velice děkuje. Obec stojí likvidace černých
skládek nemalé finanční prostředky. 

Václav Svoboda, starosta obce

Černé skládky zatě�ují obce

Je tomu  ji� 115 let...
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Celkově to byl pěkný �kolní rok, něco jsme
se dozvěděli, něco naučili, mnoho toho viděli,
nav�tívili, za�ili. Tě�ko vybírat ta nej, ale urči-
tě zpívání pro pana prezidenta a mo�nost
následného bezprostředního kontaktu s ním a s
paní Livií -  je obrovským zá�itkem.

! září 2007
� Slavnostní zahájení �kolního roku - za
účasti pana starosty a pana místostarosty. 
� Koncert Pavla Nováka v Klatovech.
Pavel je ná� kamarád, proto jsme se vypravili
za ním do Klatov a nečekali, zda bude koncer-
tovat i ve Kdyni. 
"Kdy� Pavel Novák zpíval své písničky, tak
jsme s ním také zpívali, a potom jsme i tanco-
vali. Bylo to super !" (Kristýna Jaklová)

! říjen 2007
� Dvoudenní �umava - Kvilda.
Bylo dobré se podívat i do jihočeské části těch-
to nám "mateřských" hor.
" Mně se výlet na �umavu líbil. �li jsme k pra-
menům Vltavy." (Magda Bendová)
� Setkání s rodiči před�koláků - jsme zaved-
li ji� v minulých letech, osvědčilo se. Budeme
mít rekordní počet prvňáků) .
� Jednodenní - podzimní - Plzeň
Do Plzně jsme se je�tě vrátili později - je tam
více míst, kde nás to zajímá - putovní výstava
ve vagonu, vě�, Hurvínek, zimní stadion,
muzeum stra�idel, pizza ... to jen namátkou.
"Byli jsme na hokejovém tréninku. A na pizze.
Byla velmi dobrá a po památkách. Pan učitel s
paní učitelkou to vymysleli dobře." (Andrea
Sokolová)

! listopad 2007
� Setkání s ...
Je takový pravidelně nepravidelný cyklus set-
kávání s různými lidmi a s mnoha profesemi...
v minulosti například nás nav�tívil novinář,
farář, zpěvák, policajt, ochránce zvířat, herec ..
nyní vozíčkář Milo� Kalousek. Opět zajímavé.
� Divadlo - �kola.
� Víla Vodánka
"Voděnka byla jedna holka. Házela do vody
odpadky. Nakonec se naučila, �e do vody se
nemá nic házet." (Luká� Haas)
� Předvánoční tvořivé odpoledne.
Rodiče dětí na�í �koly se scházejí dvakrát v
roce a společně tvoříme. "Byli jsme na tvoři-
vém odpoledni. Bylo to skvělé, tvořili jsme věci
na Vánoce." (Veronika Mochurová)

! prosinec 2007
� Divadlo J. K. Tyla v Plzni
Stalo se ji� tradicí, �e dvakrát ročně jezdíme -
a s námi rodiče a prarodiče. Děti zvládají bez
problémů bě�né večerní představení (Zpívání
v de�ti, D�ungle, Edith). Mikulá� - na nás ani
letos nezapomněl. I čert se zúčastnil... letos
hodný
� YMCA Klatovy
Je sdru�ením mladých křesťanů - zají�dějí k
nám dvakrát ročně - v předvánočním a v před-
velikonočním období.
"YMCA tady byla nás potě�it a vyráběli jsme a
hráli si..." (Andrea Chmelíková)

�kola Prapoři�tě 2007/8

� Předvánoční posezení
Je setkání s rodiči a prarodiči u vánočního
stromku, s básničkami, říkadly, koledami ...
pravidelná pozvání přijímá i pan starosta.
Vánoční Praha
Opět jednodenní. Rybova m�e, trhy, perník,
Betlémská kaple s betlémy, Náprstkovo muze-
um ... a dlouhé jezdící schody...

! leden 2008
� Zpívání pro pana prezidenta
Tak tenhle zá�itek nám ji� nikdo nevezme.
"Zpívání pro pana prezidenta byl pro nás velký
zá�itek. A nejvíce se nám líbilo předávání
kytky prezidentovi, který je hlavou státu a jeho
man�elce. Jsme rádi, �e nám to pan učitel s
panem starostou domluvili." (Andrea
Sokolová) 
� Divadlo Kdyně
� Zápis do Z� - 9 dětí = "slu�ný oddíl")
Ukončení 1. pololetí a vysvědčení - jsme příli�
nedramatizovali ...

! únor  2008
� Divadélko KOS -  �kola.
Moc vydařené představení. "Bylo to nejlep�í
divadlo ve �kole, bylo vtipné a srandovní."
(Veronika Mochurová)
Zápis do M� = plná kapacita �kolky v pří�tím
�k. roce

! březen 2008
� Začíná plavání v Klatovech.
Jezdíme - z nám jasného důvodu - do Klatov.
A jsme tam spokojeni. Dvě paní učitelky z pla-
vecké �koly se věnují i dětem mateřské �koly.
Ka�dý týden jedna dvouhodinovka po dobu
deseti týdnů se neomrzí ...
� YMCA Klatovy - předvelikonoční setkání,
hraní, vyprávění, soutě�ení.
"Přijela k nám Monika, na�e kamarádka 
z Trenčína. A také přijí�dí YMCA z nábo�enství
a vypráví nám o Velikonocích." (Veronika
Mochurová)

! duben 2008
� Plavání v Klatovech.
"Jezdíme do Klatov, proto�e se nám to tam zdá
lep�í. Je to tam fajn. A hlavně je tam sranda."
(Andrea Sokolová)
� Plzeň-výstava ve vagónu - plánované, stra-
�idla - improvizované - a celé to docela dobře

ladilo ..."Krásný výlet přiná�í Plzeň, �li jsme
do muzea stra�idel. A do starého vagónu, ve
kterém převá�eli �idy." (Veronika Mochurová)
� Divadlo - Kdyně.
� Divadlo H. Procházky - �kola.

! květen 2008
� Závěr plaveckého výcviku  v Klatovech.
� Den matek - vystoupení. Spolupráce se
Sokolem Prapoři�tě je v tomto směru ji� také
pěknou tradicí.
"Na Den matek jsem se tě�il. Bylo tam hodně
maminek a babiček. Nejdříve zpívala �kolka.
Potom při�la na řadu �kola. Z� a M� zpívala
dobře. Myslím, �e tato akce se povedla. (Marek
Babčan)
� Jednodenní �umava - takový vlastivědný
vý�lap do ji� probuzené přírody. "�umava byla
skvělá, ale byla by lep�í - kdyby byla na víc
dní." (Kristýna Jaklová)

! červen 2008
Co by nás je�tě mělo čekat a neminouti do
konce �kolního roku (psáno 19. 5. 2008) :
� Společné fotografování
� Kozinův statek - vý�lap po okolí
� Soutě� ve čtení - v kdyňské �kole
� Miřkov - koňský útulek - také sem se 

vracíme...
� Výlet M� - letos Praha
� Domov důchodců ve Kdyni - společné 

zpívání si...
� DJKT v Plzni - opět spolu s rodiči 

a prarodiči.
� �kolka - opékání na Rýzmberku
� �kolka - rozloučení s před�koláky - pohár
� �kolka - pohádkový les
� Výlet - pětidenní Planá nade M�í (vloni

Trenčín nad Váhom moc fajn a pěkně jistě
bude i u Berounky ... ) 

� Slavnostní zakončení �kolního roku
2007 / 2008 

Více o nás na www.skolapraporiste.cz 
ředitel �koly Jan Dobiá�

Plavání �koláků z Prapoři�tě v Klatovech.                                                       Foto archiv �koly

Mo�nosti iinzerce vv iinfocentru
# nástěnná plocha
# zpravodaj
# webové stránky 
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$ Roku 1922 podalo město Nová Kdyně
úřední �ádost o změnu názvu? Bylo jim
vyhověno a od 30. května 1923 se obec ozna-
čovala jako Kdyně. 
$ V Infocentru ve Kdyni jsou k mání
nové pohlednice, na kterých je ztvárněna
podoba hradu  Rýzmberk a Nového
Her�tejna v roce 1 500? 
$ 9. ročník Korábského krosu přinesl
dva rekordy. O traťový rekord se postarala
Ivana Sekyrová ze |Sokolova, druhým byl
počet 52 závodníků v hl. kategorii mu�ů.
Vyhrál ji Tomá� Veber z Tatranu Chodov. 
$ 3. ročník květinové soutě�e vyhla�ují
v Černíkově? Tato soutě� na úpravu domů 
a jejich okolí květinovou výzdobu je dotová-
na obcí celkovou částkou 10 tisíc korun kte-
rou získají vítězové této soutě�e. Oznámil to
Jaroslav �lachta, starosta obce.
$ Po Svatojakubské cestě z Nepomuku,
přes Plánici, Klatovy, Kdyni a V�eruby se 
o prvním májovém víkendu vydala třicítka
bavorských turistů? V čele se zástupci eschl-
kamského informačního centra dorazili na
Chatovou osadu Hájovna, kde přenocovali 
a zamířili k hranicícím.                         (sh)

$ V�eruby získaly titul městys?
Od 11. 3. 2008 mohou V�eruby oficiálně u�í-
vat titul městys, i kdy� správně bychom měli
napsat, �e se vlastně jedná o znovuzískání
tohoto titulu. Díky své výhodné poloze na
důle�ité cestě do Bavorska a dále do Říma
udělil císař Maxmilián II. V�erubům titul
městečka ji� 24. 5. 1570. V roce 1948 byl
tento titul zru�en, ale současná vláda umo�-
nila po�ádat o jeho vrácení s tím, �e dnes se
ji� nepou�ívá výraz městečko, ale městys.
Paní starostka ing. Ludmila Rousová jej
slavnostně převzala z rukou předsedy
Poslanecké sněmovny ing. Vlčka dne 1. 4.
2008. Byli bychom rádi, aby získání titulu
bylo spojeno i s dal�ím zlep�ováním vzhledu
V�erub i přilehlých obcí. Jistě jste si v�imli,
�e mnoho na�ich spoluobčanů si udr�uje
okolí svých domů ve velmi pěkném stavu 
a my doufáme, �e se k nim připojí i dal�í.
Potě�ilo by to nejen na�e občany, ale 
i náv�těvníky projí�dějící zatím vět�inou
autem a v men�í míře na kolech. To by se
ov�em v budoucnu mělo změnit díky pláno-
vané cyklostezce, kterou budou jistě vyu�í-
vat nejen turisté, ale i obyvatelé na�ich obcí
ke svým procházkám.
K udělení titulu připravujeme na červen osla-
vu, při které připomeneme ve fotografiích
historii V�erub, připravíme pamětní list a
také občerstvení. Rádi bychom tuto oslavu
spojili se slavnostním otevřením víceúčelo-
vého hři�te. O přesném termínu budeme včas
informovat.        Renata Reifová

Víte, �e...Víte, �e...

O prioritách KdyňskaO prioritách Kdyňska

Na schůzce v Muzeu příhraničí zleva Pavel Rödl, Jiří Pospí�il, Vladislav Vilímec

S ministrem spravedlnosti:

Za účelem debatování o problémech obcí
Plzeňského kraje nav�těvuje ministr spravedl-
nosti Ing. Jiří Pospí�il v současné době jednot-
livá vět�í města. Se�li se i se zástupci obcí
Sdru�ení Kdyňska. Pan ministr společně s pri-
mátorem města Plzně Ing. Pavlem Rödlem 
a náměstkem hejtmana Plzeňského kraje pro
ekonomiku a finance Ing. Vladislavem
Vilímcem vyslovili za ODS přání, aby během
následujícího volebního období byly odstraně-
ny nejzáva�něj�í problémy obcí a jejich před-
stavitelů. Zároveň Pospí�il přiznává: "Na
nastávající krajské volby se sna�íme v tomto
ohledu připravit ji� nyní, jeliko� víme, �e
nebude snadné se jako ODS v kraji prosadit 
a následně volby vyhrát".

Někteří zástupci malých vesnic v okolí
Kdyně vyjádřili nespokojenost se slo�itěj�ím 
a dra��ím stavebním řízením a o problémovém
vyplňování daňového přiznání o střetu zájmů.   

"To jsou celostátní témata, tyto problémy
trápí města a vsi po celé republice a my s nimi
bohu�el v současné době nic neuděláme." rea-
goval Ing. Vilímec, který je v současné době

rovně� předsedou správní rady Regionální roz-
vojové agentury Plzeňského kraje o.p.s.

V následujících letech by se podle předsta-
vitelů ODS měla na Kdyňsku zaměřit pozor-
nost na rozvoj cestovního ruchu. "Plzeňský
kraj není zadlu�ený - a na tom mů�eme velice
dobře stavět. Kdyně a okolí se mů�e pochlubit
památkami, které by bylo dobré vyzdvihnout."
sdělil přítomným primátor Plzně Ing. Rödl. 
V těchto měsících vrcholí oprava jedné z nej-
zachovalej�ích synagog v České republice 
a  město se chystá postupně opravovat budovy
mateřských a základních �kol, aby se také
zachovaly pro dal�í a dal�í generace.  Zvlá�tní
pozornost je pak podle Ing. Rödla potřeba
věnovat kvalitní opravě městských a mezi-
městských komunikací. Zoufalý stav silnic,
pak druhé a třetí třídy, je toti� jedním z největ-
�ích problémů kraje. Plánuje se obchvat
Doma�lic, postupně by se dal�í peníze měly
věnovat za tím samým účelem dal�ím obcím 
v Plzeňském kraji. ODS tak svými plány podpo-
ruje heslo "Ná� kraj, můj domov", se kterým se
chystá do podzimních krajských voleb.     (TM)

Výsadba zeleně v Pocinovicích

Na veřejném prostranství před základní �kolou a bývalým obchodním domem  provedl Obecní úřad
v Pocinovicích novou výsadbu zeleně.                                                                                   (ou)

Nabízíme reklamu v zavedeném stolním kalendáři na rok 2009.
tel. 602 161 170



Dobrovolní hasiči okrsku č. 10 Pocinovice
se na leto�ní soutě�i v po�árním sportu se�li v
Libkově, kde si zároveň připomněli 105 let
zalo�ení svého sboru. 

Do krásného sportovního areálu pozvali
kromě tradičních účastníků také hasiče z
Miletic a dětské dru�stvo z Dla�ova, aby před-
vedli, jak se soutě�í v okrese Klatovy. Samotné
klání probíhalo podle pravidel v kategoriích do

a nad 35 let. Domácí soutě�ili pouze v katego-
rii mlad�ích a zbylo na ně 4. místo. Třetí obsa-
dili hasiči z Loučimi, Ch. Lhota získala stříbro
a celkem s přehledem vyhráli Pocinov�tí.

V kategorii nad 35 let obsadil první místo
Loučim, druhé Pocinovice, třetí Chodská
Lhota a dále Dobříkov a Smr�ovice.  

Zdeněk Huspek 
Více na webu: www. multiweblog.estranky.cz
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Kategorie nad 35 let: 1. SDH Loučim, 2. Pocinovice, 3. Ch. Lhota, 4. Dobříkov, 5. Smr�ovice.

V Libkově po sto pěti letech
V sobotu 3. května uctili polo�ením věnců

u památníku padlých vojáků 1. a 2. světové
války také kolovečtí občané. Country krou�ek
a ma�oretky ze Z� Koloveč příjemně doplnily
svým vystoupením pietní akt. Důstojnost celé
oslavě dodává doprovod uniformovaných
místních hasičů. 

Pan starosta Václav Pergl připomněl v krát-
kém projevu asi stovce přítomných neblahé
důsledky ka�dé války a za co máme být v�em
válečným hrdinům i po tolika letech vděčni.
Atmosféru je�tě více přiblí�ila přítomnost
militaricarklubu Plzeň.   Jana Peclová

Pietní akt v Kolovči

V Den Země se inspirovali vodou

Den Země oslavili na MZ� ve Kdyni vycházkami do přírody, spojenými s úkoly zaměřenými na
vodu.  Na snímku �áci II.C - K. Svoboda, M. Jiřík, D. �tefek, J. Chytil, paní učitelka L. �ambůr-
ková, M.�obr.                                                                                           Foto Jitka Svobodová  

Dal�í pě�í výlet Černíkovských �Za humna� tentokrát směřoval na Chudenicko. I přes nepřízeň
počasí se 19. dubna se�lo přes 30 účastníků.  Zakončen byl příjemným posezením v chudenické
hospodě.                                                                                                         Alena Najnarová

Deset de�tivých jarních kilometrů FINANČNÍ PŮJČKYFINANČNÍ PŮJČKY
50 TISÍC A�  5 MILIONŮ50 TISÍC A�  5 MILIONŮ

% bez prokazování příjmu
% bez vlivu záznamu v registru
% vyplacení nevýhodných půjček
% vyplacení stávajícího věřitele
% vyplacení podílu vlastníkům
% ře�ení pro stav exekuce
% mo�nost zástavy nemovitostí
% nevy�adujeme odhad objektu
% peníze na vá� účet bez účelu
% krátká doba vyřízení
!!Mo�nost spolupráce jako OZ!!

netýká se jen finančních produktů

TRIGRAM  FRO  tel. 606 963 630
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Pouťový pohár
V sobotu dne 3. května se uskutečnil ji�

3. ročník Pouťového poháru v hasičském spor-
tu ve Slavíkovicích. 

Celkem se zúčastnilo 11 dru�stev mu�ů a tři
dru�stva �en. S radostí mohu konstatovat, �e
Slavíkovice postavily do soutě�e jak dru�stvo
mu�ů, tak dru�stvo �en. Vítězem mu�ů se stalo
dru�stvo SDH Velenovy a nejlep�í �eny byly v
týmu SDH Soustov. 

Slavíkovičtí mu�i se umístili na 8. místě,
�eny pak na místě druhém.  Zdárnému průbě-
hu celé soutě�e přispělo rovně� i hezké počasí.
Mnoho náv�těvníků pak dále  setrvalo do dlou-
hých nočních hodin ve stanu Mikroregionu
Kdyňsko, který byl za tímto účelem zapůjčen a
postaven. K pěkné atmosféře přispěla i muzika
Lá�o plá�o. 

Jaroslav �lachta, starosta obce

...ve Slavíkovicích

Projektové vyučování, aťu� realizované v miniprojektech (Včela,
Egypt, Divadlo, Jazyky),nebo v projektových dnech má na na�í �kole tra-
dici (2005 - Den zdraví, 2006 - Den Země, 2007 - Den Evropy) 

Letos jsme si vybrali 2. duben, co� je Mezinárodní den dětské knihy.
Na začátku �kolního roku jsme si dohodli, �e se do projektu Svět knihy
zapojí celá �kola - 630 dětí. První stupeň po třídních kolektivech a druhý
stupeň napříč ročníky. 

�áci 1. stupně si vybírali mezi autory a literárními �ánry. Jasně �e pře-
vládaly pohádky a z autorů B.
Němcová, J. Čapek a jeho
Pejsek a kočička, J. Lada, �áci
3. B si vyrobili kouzelné slu-
chátko se svými přáními.
Nechyběl J. Foglar, ani E.
�troch a pravěká �kola. �ákům
2. stupně nabízeli učitelé akti-
vity podle svého předmětu,
nápadu, srdce, např. Báje a
pověsti, Matematické pohádky,
Moje maminka, Zvíře - přítel
člověka, Angličtina v knihách,
Česká kuchařka, Večerníček,
Technické objevy a vynálezy
ve vědeckofantastické literatu-
ře, Kniha a ilustrace.  A� v
Plzeňské knihovně se �áci
seznamovali s německou litera-
turou a v Hor�ovském Týně
jiná skupina nav�tívila knihva-
začství.

Děti se přihlásily, pak v�ichni plánovali, vybírali z materiálů, formulo-
vali si cíle. A pak to v�echno vypuklo!

2. dubna v den narození H. Ch.Andersena (1805) se celá Masarykova
základní �kola dala do práce. Ka�dá skupina se sna�ila informace, které
získala co nejzajímavěj�ím, nejlep�ím způsobem, přenést na list na�í spo-
lečné knihy. Děti kreslily, malovaly, vystřihovaly, lepily, pak musely
v�echno uspořádat s vědomím, �e jejich výstup - prezentace se stane sou-
částí společné velké knihy. Cílem projektu bylo přiblí�it knihy dětem

prostřednictvím literárních
�ánrů, autorů a hlavně tím, �e
v�ichni společně vytvoříme
velkou knihu, její� autory
budeme my v�ichni - učitelé 
a �áci celé �koly.  

A opravdu se musíme
pochválit! Dopadlo to výbor-
ně! Společná kniha je krásná 
a kouzelná jako pohádka. Teď
si knihu prohlí�íme, učíme se
z ní, nebo jen tak listujeme 
a obdivujeme práce  skupin. 

V závěru června ji přemís-
tíme do Informačního centra
ve Kdyni. Přijďte si s na�í
knihou udělat "pohádkovou
chvilku".             

Za �áky a učitele MZ� 
ve Kdyni Helena Vnuková 

Děti kreslily, malovaly, vystřihovaly, lepily a pak musely v�echno uspořádat s
vědomím, �e jejich výstup - prezentace se stane součástí společné velké knihy. (hv)   

P r o j e k t o v ý  d e n

Chcete přivítat své miminko na Městském úřadě ve Kdyni?
Městský úřad Kdyně nemá dle ustanovení zákona na ochranu osobních údajů mo�nost zji�ťovat

a manipulovat s údaji o nově narozených dětech v obvodu Města Kdyně. 
Proto se obrací na rodiče dětí narozených po 01. 01. 2008 s trvalým pobytem v obvodu města

(tj. ve Kdyni, Brani�ově, Hluboké, Dobříkově , Nových Chalupách, Modlíně, Prapoři�ti, Podzámčí,
Smr�ovicích a Starci) s následující informací:

Pokud máte zájem se vítání občánků se svým dítětem / dětmi / zúčastnit, přihla�te se v kancelá-
ři matriky v budově radnice ve Kdyni / č. dveří 2 v přízemí/. Přihlá�ka je k dispozici i na úřední
desce na stránkách úřadu: www..Kdyne.cz . 

Vítání se uskuteční v�dy podle počtu přihlá�ených dětí.              Vlasta Kacerovská, matrikářka  

Hledáme spolupracovníka 
se znalostí:

AJ,  NJ, PC - Word, Exel, Corel
časová pru�nost, znalost regionu

kontakt v Infocentru Kdyně  
infocentrum@kdyne.cz

379 413 385

Na snímku �enské dru�stvo SDH Slavíkovice, které obsadilo druhé místo. 
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Začátky automobilismu na Kdyňsku 
Dnes předkládáme pojednání podle kroniky

AMK, zpracovanou v 80tých létech minulého
století Ing. Ludvíkem Tochorem (*1923). Mezi
členy AMK a jeho příznivci byli od r.1947, kdy
ve Kdyni vznikla první motoristická organizace,
mimo ji� zmíněného Ing. Tochora, Oldřich
�ákavec (*1923 - �18.12.2006), Vratislav
Altman (*1923), Josef Holub (*1936) a dlouho-
letý předseda pozděj�ího Svazarmu Antonín
Kadlec (*1913  - �19.4.1988). Josef Holub byl
prvním předsedou, Karel Engel (*1932) byl jed-
ním za zakládajících členů krou�ku motorkářů.
Zapisovatelem a jednatelem byl Jan Procházka
(*1910-�1989), který mj. dlouhá léta vedl kino
Mír ve Kdyni. Jedním z informátorů o počátcích
motorismu na Kdyňsku byl i Karel Sláma
(*9.1.1902 - �1.2.1990) a Josef Iha (*1898-
�1986). 

Ve Kdyni se objevilo první auto v r.1911.
Bylo nákladní a patřilo kdyňské přádelně. Mělo
také plné gumové obruče, velkou spotřebu 
a dělalo rámus. Továrna jej proto brzy prodala.
Vůbec první osobní auto ve Kdyni si v r.1912
pořídil klempíř pan Forster bydlící ve vile na
náro�í ulic Rýzmberská a �karmanská (dříve
Vy�ehradská nebo "Na hrobích"). Dal�ím maji-
telem osobního vozu se stal prodejce kol a �ele-
zářského zbo�í Ludvík Kuttenberg. Byl to typ
�KODA - 4R. Jeho prodejna byla v domě
obchodníka s textilem p. Kohna na náměstí 
v budově dne�ní po�ty čp. 139. Na dvoře měl
L.Kuttenberg zámečnickou dílnu, kde opravoval
�icí stroje a jiné drobné věci pro domácnost.
Dal�ím osobním autem bylo auto značky
RENAULT, patřící přádelně. Mělo dvě zadní
nápravy a tedy celkem 6 kol. Řidič p. Knop 
v něm vozil francouzského ředitele přádelny 
a dal�í úředníky.

První TAXI slu�ba ve Kdyni byla provozová-
na panem Karlem Slámou. Ten si pro tento účel
zakoupil v r.1929 čtyřválec �KODA-4R za
tehdy 65.000,-Kč (viz. obrázek). Byla to poměr-
ně veliká částka, proto musel tento obnos
postupně splácet. Dal�ími taxikáři-konkurenty
byli Václav �ilhánek, soustru�ník dřeva 

v Komenského ulici a Ludvík �afránek, knihař na
náměstí. Taxikaření ve Kdyni bylo tehdy mo�né
jen proto, �e soukromá auta v na�em městě prak-
ticky neexistovala, ale zájemců o jízdu bylo dost.
O to se zaslou�ila předev�ím přádelna, výroční a
dobytčí trhy. Jezdilo se při svatebních obřadech a
na�li se zákazníci i v Bavorsku. V 30.letech se ve
Kdyni objevil i první autobus. Patřil truhláři panu
Fruochovi, bydlícímu v Mlýnské ulici.  Autobus
byl vyroben pravděpodobně z nákl.auta a na něj
byla posazena dřevěná karoserie se zasklenými
okny. V tomto autobuse vozil hromadné zájezdy
sportovců, Sokolů, DTJ a dal�í skupiny na různé
akce.

Před 2.světovou válkou byly ve Kdyni ji� 4
benzinové pumpy. Benzin se čerpal zprvu
pomocí kliky, později ji nahradilo kývací čer-
padlo. 3 pumpy byly na náměstí a jedna na
Kobyle před hospodou "u Dědinů". Nutno
dodat, �e se tehdy jezdilo po levé straně vozov-
ky a na pravou se rychle pře�lo 15.3.1939, kdy
vznikl Protektorát.

Rychlej�í rozvoj motorismu začal a� po válce
v r.1945, proto�e Němci ve válce automobily
zkonfiskovali. Ty se zpátky dopravovaly z
Německa do Kdyně. Shroma�di�tě těchto aut
bylo na Tr�i�ti za hasičskou zbrojnicí. Auta pře-
bírala postupně okresní instituce. Následně je
přidělovala potřebným organizacím, nebo lacino
prodávala soukromníkům. Tak vznikla první
skupina nových majitelů aut ve Kdyni a s tím
první poválečná organizace Autoklub republiky.
Její valná hromada se konala  13.3.1947 v hote-
lu Bílý lev za účasti 69 zájemců a 4 delegátů 
z krajského výboru AKROS. Předsedou byl zvo-
len Cyril Ticháček a jednatelem Jan Procházka.
Tento autoklub vyvíjel poměrně bohatou činnost
a� do r.1949. Mj.organizoval sportovní podniky
na hři�ti včetně závodů dětí na kolobě�kách 
a akrobacie na motocyklech. Jeho členové Karel
Mlnařík, Jindřich Mařík a Arno�t �teidl se stří-
dali v pohotovosti o nedělích a svátcích při nou-
zových opravách vozidel projí�dějících Kdyní.

Po únoru 1948 musel být na základě rozhod-
nutí "Městského akčího výboru" ustaven 

i "Akční výbor autoklubu", převá�ně tehdy 
z členů KSČ. Předsedou zůstal nadále Cyril
Ticháček. V r.1949 byl akčním výborem navr�en
nový předseda "Svazu motoristů" Tomá� �vaj-
ner. Klub pokračoval dál ve své činnosti, včetně
předná�ek, řidičských kurzů,  účasti na závodech
a dal�ích akcích. V r. 1951 byl zvolen novým
předsedou Franti�ek Mlnařík. Činnost zájemců 
o motorismus ve Kdyni přechodně ustala a a� v
r. 1955 se postupně znovu rozvíjí v rámci SVA-
ZARMU. Ten vznikl ve Kdyni u� v r.1953 
s leteckými modeláři a střeleckou skupinou.
Prvním předsedou byl Josef Holub a svaz čítal
20 členů. AUTOMOTOKLUB byl jako část
SVAZARMU ustanoven v r. 1955. Dosavadní
předseda Josef Holub se stal i náčelníkem AMK.
Byl aktivním reprezentantem na různých moto-
cyklových závodech. První z těchto závodů
přímo ve Kdyni se jel v Kojeticích za Hájovnou,
za dne�ním Autocampingem, kde stávala chata
sokolského spolku, která později vyhořela.

Kdyně se začala rozrůstat v důsledku rozvoje
Kdyňských strojíren, zalo�ených 1.1.1952 a tak
v r.1955 vznikla my�lenka uspořádat ve Kdyni
vět�í motocyklové závody. Organizátorem se byl
zmíněný AMK. Předsedou tohoto klubu se stal 
v r. 1956 Karel Jána (*1913 - �2007). Závody 
se pak jezdily je�tě v �edesátých letech, 
od r. 1956 a� do r.1967, ale o tom někdy jindy.    

Rudolf �lajer

14. května 2008 proběhl 12. ročník veřejné
celonárodní sbírky v boji proti rakovině, její�
pořadatelem je Liga proti rakovině Praha,
www.lpr.cz. Pionýrská skupina Jitřenka Kdyně
se do této sbírky zapojila a členové PS prodá-
vali umělé kytičky měsíčku lékařského. Celkem
se podařilo prodat 900 ks kytiček. Přispět 
20 Kč za jednu kytičku je to nejmen�í, co mů�e-
me udělat. V�dyť logo 
KUP KVÍTEK JAK SLUNÍČKO - POMOZ
ASPOŇ MALIČKO
bylo na svém místě. Po kdyňském náměstí a ve
v�ech ulicích se procházely dvojice star�ích
dětí ve �lutých tričkách.
Poděkování patří nejenom v�em prodávajícím
Alici, Petře, Katce, Martinovi, Milo�ovi,
Vojtovi ale hlavně v�em, kteří si kytičku 
koupili.

Děkujeme
Ivana Mochurová,

vedoucí PS Jitřenka Kdyně

Květinový den



Co se děje  v  infocentru

Václav Sika  (nar. 1955) se nyněj�í výstavou
v kdyňském muzeu poprvé po dlouhých dva-
ceti letech představuje ve svém městě. Ve
střídmé, vzdu�né expozici zde vystavuje
zejména své dřevěné kolorované objekty 
a k tomu několik obrazů. 

Sikova cesta k modernímu výrazu byla
komplikovaněj�í a tě��í, ne� je obvyklé - jako
samouk si prakticky na v�e od technických
věcí a� po názorovou orientaci musel přijít
sám. Začal s krajinomalbou v harmonické

kompozici plo�ných polí, jak ji vyučoval
plzeňský malíř Jiří Patera. 

Přesto�e nechodil do jeho proslulých kursů
a setkal se s ním jen několikrát, stačilo to, aby
jej nasměroval k uvolněné moderní malbě. Po
roce 1985 maloval krátce v tomto stylu, poté si
v�ak uvědomil nebezpečí epigonství. Postupně
si vytvořil vlastní nepopisný styl, kde krajina,
respektive příroda sice zůstala přítomna,
ov�em pouze v jakési transpozici základních

principů, na nich� je zalo�ena jejího 
tvarosloví. 

Tradiční kompozice v horizontálních plá-
nech se proměnila v geometrickou strukturu
opakujících se prvků - lístků, vlnek, větviček.
Tyto motivy stylizované a� na hranici orna-
mentu se pak objevují v jeho obrazech a objek-
tech, malovaných hladkým rukopisem a jasný-
mi barvami. Některé jeho objekty jsou zalo�e-
ny na principu "stavebnice", jiné lze libovolně
zavě�ovat, pokládat na zem či pouze opřít 
o stěnu, tak jak se s tím setkáme právě v
Kdyni. 

Po dvaceti letech systematické práce se
Václav Sika pomalu začíná prosazovat i v �ir-
�ích souvislostech českého umění. Připo-
meňme jen, �e letos byl vybrán na Zlínský
salon, presti�ní výběrovou přehlídku českého 
a slovenského umění, kde o účasti rozhoduje
podle přísných pravidel komise historiků
umění. Na salonu, který se koná ka�dé tři roky,
se v minulých letech z Plzeňského kraje obje-
vovali pouze ostřílení matadoři Václav Malina
a Milan Maur. Letos poprvé byli mezi 65 čes-
kých (a 35 slovenských) výtvarníků zařazeni -
vedle prvně jmenovaného - i Květa Monharto-
vá a právě Václav Sika.

Účast na výstavě, která je jednou z nejvý-
znamněj�ích událostí leto�ního roku, znamená
pro Václava Siku důle�itý krok v jeho výtvar-
né dráze. 

A proto�e doma není nikdo prorokem, stojí
za to připomenout to právě ve Kdyni, třeba
jako malou pobídku k náv�těvě jeho výstavy.

Marcel Fi�er

V pozadí Tančící dé�ť, v popředí autor (zprava)Václav Sika a ředitel Galerie Klenová Marcel Fi�er.

Cestovní kniha
Petr David, Vladimír Soukup
Poznejte zemi právě s touto novou cestovní
knihou. Slou�í jako dokonalý a přehledný prů-
vodce po nejzajímavěj�ích místech na�í
republiky. Informace jsou doplněny fotografi-
emi s popisky, nechybí mapky  zmiňovaných
destinací. Jako dárek obdr�íte knihu se vstu-
penkami a poukazy na hrady, zámky, do gale-
rií i muzeí po celé České republice.  

Cena: 500,- Kč
�umava bez hranice
Tomá� Bernhardt, Jiří Jelen, Petr Mazný
Kniha není jen klasickým turistickým průvod-
cem, historickým sborníkem či odbornou pří-
rodovědnou publikací. Naleznete zde od ka�-
dého oboru trochu, abyste se dokázali rychle a
správně zorientovat v historii �umavy a
poznat ji i z jiné stránky, ne� je obvykle zvy-
kem. Kniha obsahuje také zajímavé dobové
fotografie, ale i náhled do současné �umavy.    

Cena: 199,- Kč

Přijďte si k nám 
pro knihu

Hledáte hezký dárek pro přátele?
Nabízíme vkusnou keramiku

s motivem Kdyně

Firma AAgAkcent
připravuje

KurKurz německého jazykaz německého jazyka
Prosíme o závazné přihlá�ky 

do 30. června 
bli��í informace

v Infocentru Města Kdyně
tel. 379 413 385

infocentrum@kdyne.cz

Festival duchovní hudby v synagoze
Poprvé ve festivalové dvanáctileté historii se

jeho součástí stala v závěru května Kdyně.
Kontrastně a výjimečně působil na pódiu plzeň-
ský Sbor církevního gymnázia v barevných trič-
kách s �ivým repertoárem převá�ně v angličtině
vedle i �ánrově decentního pěveckého sboru
Nokturno ze Sezimova Ústí ve vysoce slavnost-
ním oblečení. Obě tělesa se nečekaně doplnila
sklidila spontánní úspěch a do prostor synagogy,
vnesla pozitivní energii a radost.              (sh)

Koncerty duchovní hudby v synagoze
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Za mírný poplatek nabízíme inzertní

plochu v infocentru ve Kdyni - 

v jednom z nejnav�těvovaněj�ích

míst ve městě

Velký den měli v sobotu 10. května mrákov-
�tí dobrovolní hasiči. Sice se zpo�děním, ale o
to slavnostněji si připomněli svátek svého
patrona - svatého Floriana. V početném průvo-
du, který doprovázela dechová hudba Horalka,
se spolu s kolegy z okolních sborů a přátel z
Bavorska, vydali k hasičské zbrojnici.
Předcházela m�e svatá v kostele sv. Vavřince.

U hasičské zbrojnice promluvil ke shromá�-
děným hasičům a občanům starosta SDH
Mrákov Josef Jírovec a poté proběhlo svěcení

sochy hasičského patrona, sv. Floriana.
Svěcení sochy bylo svěřeno mladému faráři, P.
Robertu Bergmanovi, který působil v obci
Mrákov jako jáhen a nyní je členem společné
duchovní správy a koordinátorem pastorace
mláde�e v rokycanském vikariátu.

Na oslavy a svěcení sochy byl pozván i tvůr-
ce so�ky Václav Ka�e z Kolovče, jemu� sta-
rosta mrákovských hasičů Matou� Strádal pře-
dal děkovný list. Poté zástupci mladých hasičů

seznámili přítomné s postavou a skutky sv.
Floriana předtím, ne� se stal světcem. 

Starosta SDH Mrákov, Strádal pak umístil
sochu do výklenku stěny hasičské zbrojnice.

Poté se účastníci vydali k památníku obětí
válek u kostela, kde byly polo�eny věnce a
vzpomnělo se na ty, kteří zahynuli ve válce.
Zde se ujal slova starosta Mrákova Josef
Janeček. Uctil památku obětí války a hasičům
poděkoval za jejich práci.

Průvod pokračoval a� k prostranství u kou-
pali�tě, kde Horalka zaujala místo na pódiu 
a proslovu se ujal bývalý vedoucí mladých
hasičů, dnes starosta Okresního sdru�ení hasi-
čů Čech, Moravy a Slezka, p. Jiří Petr�elka.
Následovala ukázka �tafety a hasičského útoku
mladých hasičů, které ji� léta vede p. Anna
Jírovcová. Celou slavnost provázelo krásné
slunečné počasí.                                    (OU)

Ve výklenku v Mrákově je nová so�ka sv. Floriana 

Dal�í ze série tenisových turnajů se odehrál
na kurtech u koupali�tě v Němčicích. Soutě�ní
klání se zúčastňuje skupinka, její� podoba se v
posledních letech téměř nemění, místní spor-
tovci dodr�ují tradice. Tři vítězné dvojice si
domů odnesly nejen poháry, ale také nefal�o-
vanou radost. 

Pořadí:
1. Bosák Viktor - Král Jan, ml., 
2. Bosák Zdeněk - Hvizd Jan (na snímku),
3. Polák Jaroslav - Poláková Lenka        (ou)

Tenis v Němčicích Zasedání Euroregionu �umava

Zasedání valné hromady Euroregionu
�umava se tentokrát uskutečnilo ve Kdyni.
Dobrovolné sdru�ení obcí, měst i dal�ích práv-
nických subjektů, který je programově a úče-
lově zaměřen na mezinárodní spolupráci s
městy, obcemi a vy��ími správními celky
pohraničních regionů východního Bavorska a
pěti okresů ČR se se�el v kdyňské sokolovně
21. dubna.

Očekávaná účast osmdesáti členů bohu�el
zdaleka neodpovídala očekávání. Zahájení
schůze si proto vy�ádalo hodinový odklad, aby
byl Euroregion usná�eníschopný. 

Na zasedání, které organizovalo město
Kdyně, byli přijati noví členové sdru�ení,
například okres Strakonice, a byl zhodnocen
uplynulý rok 2007, kdy mimo jiné byl
vyzdvihnut význam Bavorské zemské výstavy
ve Zwieselu předev�ím z hlediska propagace
příhraničního regionu.

Předseda Euroregionu Franti�ek Vlček zdů-
raznil význam podílu Euroregionu na  regio-
nálních rozvojových programech, které pomá-
hají dopravním a turistickým projektům v jiho-
západočeské oblasti ČR a mají i přeshraniční
dopad. Jde předev�ím o česko - bavorský pro-
gram Cíl 3, do kterého mohou prostřednictvím
Euroregionu �umava podávat obce své projek-
ty i v rámci tzv. dispozičního fondu, tj. projek-
ty nepřevy�ující částku 25.000 Eur. První kolo
�ádostí do Cíle 3 u� bylo uzavřeno, o peníze 
z tohoto programu se uchází pětadvacet sub-
jektů. "Mezi nimi je právě město Kdyně, které
chce z těchto prostředků budovat mezinárodní
cyklostezky," uvedla Simona Pávková, z firmy
AgAkcent, která se na zpracování �ádosti
podílela.                                                  (sh) 

Valnou hromadu Euroregionu zahájil v kdyň-
ské sokolovně starosta Jan Löfellmann.



ČERVEN
Do 29. 6. Kdyně, Opakování - obrazy, objek-
ty - výstava Václava Siky v Muzeu příhrani-
čí, po-pá 9. 00 hod.-17. 00 hod., so-ne 14. 00
hod.-17. 00 hod., pořádá IC, tel.: 379 413 555
� 31. 5. Hájek, Dětský den na hři�ti, pořádá

Klondayk
� 1. 6. V�eruby, Dětský den na fotbalovém

hři�ti, 14. 00 hodin, pořádá SRPD�
V�eruby-379779232 

� 12. 6. V�eruby, Rozloučení se �kolním
rokem - vystoupení �áků M� a Z� V�eruby
a dětského sboru z Pardubic (379779232)

� 7. 6. Kdyně, Brani�ovskými lesy, pořádá
KČT odbor Kdyně, vede M. Brych, infor-
mace na vývěsní skříňce odboru

� 7. 6. Mezholezy, rybářské závody, začátek
od 7. 00 hod, pořádá Jan Haas (607 989 884)

� 10. 6. Kdyně, Czech Gasherbrumm
Expedition 2007 ohlédnutí za působením
české horolezecké expedice k osmitisíco-
vým vrcholům pohoří Karakoram, před-
ná�ka  Vladimíra �mejkala v Muzeu pří-
hraničí, 17.00 hod., vstupné 20,- Kč,
pořádá IC, tel.: 379 413 55

� 14. 6. Zahořany, Vítání občánků, kulturní
dům od 15.00 hod.

� 14. 6. PARADEmarche a R.Zíka, Koráb
� 14. 6. Kdyně, Na kole z Čech do Bavor,

start od vlakového nádra�í ve Kdyni,
trasa 50 km - start v 9.00 hod., trasa 25
km start v 10.00 hod., více informací v IC
- tel.: 379 413 555, www.kdynsko.cz, 
plakáty

� 14. 6. Kdyně, Výročí 120 let KČT - výlet do
Prahy, vede M. Frei

� 18. 6. Kdyně, koncert staré hudby - ZU�,
v synagoze,  od 17.00 hod.

� 19. 6. Kdyně, koncert dechových nástrojů  -
ZU�, v synagoze, od 18.00 hod. 

� 20. 6. Kdyně, Setkání kdyňských pamět-
níků v Muzeu příhraničí od 14.30 hod.,
pořádá IC, tel.: 379 413 555

� 21. 6. V�eruby, Vítání občánků na OÚ v
15.00 hodin (379779233)

� 21. 6. Kdyně - Brůdek, pořádá KČT, vede
A. Jančíková

� 28. 6. Rýzmberk, 23. Rýzmberský hradní
gulá�, informace MKS

� 28. 6. Němčice, Dětský den, 14. 00 hod,
pořádá OÚ

� 28. 6. Kdyně, Levý Hradec - autobusový
zájezd, pořádá KČT, vede M. Brych, infor-
mace na vývěsní skříňce odboru

� 28. 6. - Maxov, pouť
� 28. 6. - DOA, Koráb
ČERVENEC
Červenec - srpen Kdyně, Historické hodi-
ny ze sbírek Muzea Chodska v Muzeu pří-
hraničí, pořádá IC, tel.: 379 413 555
� 5. 7. Pocinovice, Memoriál Jo�i Veseláka

turnaj mu�ů v kopané, od 10.00 hod.
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� 5. 7. Němčice, setkání seniorů, OÚ
� 5. 7. Spáňov, 12. mezinárodní setkání

harmonikářů, začátek ve 14.00 hod v are-
álu za hospodou.  Na snímku z r. 2004 a jsou
slovinský harmonikář Stanko �agar 
a bavorská Hany Vagner. Pořad moderuje
známá dvojice Josef a Renata Pospí�ilovi.

� 12. 7. Kdyně, Z Furthu do Furthu - SRN,
pořádá KČT, vede J. Küfnerová,

� 12. 7. V�eruby, Memoriál Josefa Reischla
a Václava Langhanse (Čábuse a Fíry),
(379779216) 

� 12. 7. Kdyně, Urození rváči na
Rýzmberku, program po celý den, čeká na
vás středověká krčma, dobové tr�i�tě a
mnoho �ermířských a tanečních vystoupení.
Informace na plakátech

� 12. 7. Odyssea, Koráb
� 13. 7. Kdyně, náměstí, Léto s dechovou

hudbou -  Horalka - výročí 35 let, MKS
� 19. 7. Kdyně, Pocinovice - Orlovice - �tef-

le - Chodská Lhota, pořádá KČT, vede J.
Jančík, informace na vývěsní skříňce odboru

� 19. 7.  Hájek, Pouťová zábava, od 20.00
hodin hraje Hájenka, (379779233)

� 19. 7. V�eruby, 10. ročník �elezného
mu�e, start ve 13.00 hodin

� 26. 7.   Pocinovice, pouť, pouťový fotbal
�áci - rodiče, od 13.00 hod.; pouťový fotbal
mladí - star�í, od 15.00 hod.

� 26. 7. Kdyně, Od vlaku k vlaku - 3. ročník
/výstup na Svatobor/, pořádá KČT, vede M.
Frei, informace na vývěsní skříňce 

� 27. 7.  Kdyně, náměstí, Léto s dechovou
hudbou - Dechová hudba Oty Hellera -
výročí 50 let, informace MKS

SRPEN
� 1. 8. Brnířov, Sraz rodáků u příle�itosti

500 let Brnířova a 25. ročníku
Brnířovského parezu, více informací OU
Brnířov, tel.: 379 731 013

KK II NN OO

Kapela Bona Via vznikla v roce 2003.
Skupina si od začátku vytyčila základní filozo-
fii svého hudebního směrování skládat výhrad-
ně autorské písně. V dubnu roku 2004 bylo
připraveno prvních 13 nových vlastních písní,
které Bona Via natočila na své první CD 
s názvem Dravá voda. Album natáčela sestava:
Josef Haas (kytary, zpěv, autor textů a hudby),
Marie Ladrová (zpěv), Václav Haas (bicí) 
a Radek Pe�ťák (baskytara). 

Singl Sedmikráska úspě�ně rotoval v regio-
nálních rádiích a album bylo velmi dobře při-
jato i hudebními publicisty, a to za sebou je�tě
kapela neměla jediný koncert. První vystoupe-
ní s dodatečným křtěním CD se odehrálo v září
2004 v Mexico baru v Doma�licích. Násle-
dovala účast na klubových scénách v baru ve
Mlejně, na festivalu ve Fontáně, v A klubu,
nebo na poutích v Pobě�ovicích a Hor�ovském
Týně. V následujícím období proběhla vystou-
pení i v některých plzeňských klubech 
a v Klatovech. 

Před třemi měsíci proběhly  změny v obsa-
zení. Franti�ka Horváthová začala zpívat 
s Terezou Fronkovou ze Sedlic (ta na snímku)

.       (hh) 

ČERVEN
3.-4.     20:00 Taková normální rodinka 
6.-7.     20:00 Jumper (USA)
10.-11.  20:00 27 �atů (USA) 
13.-14.  20:00 Karamazovi (ČR)
17.-18.  20:00 Hranice smrti 

(Francie, �výcarsko)
20.-21.  20:00 U mě dobrý (ČR)
24.-25.  20:00 Úhel pohledu (USA)
27.        20:00 Venkovský učitel (ČR)

ČERVENEC
1.-2.     20.00 - U mě dobrý (ČR)
4.-5.     20.00 - Clona (USA)
8.-9.     20.00 - Smutek paní �najdrové 
11.-12.  20.00 - Kuličky (ČR)
15.      17.00 - Letopisy Narnie: 

Princ Kaspian (USA)
16.      20.00 - Letopisy Narnie: 

Princ Kaspian (USA)
18.-19.  20.00 - Iron Man (USA)
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Svátek matek 
Přání hodně zdraví, lásky a podobná milá

slova zazněla v neděli 11. května  zaplněné
restauraci Sauna z úst dětí M� Koloveč. Ke
gratulantům se přidal starosta obce V. Pergl a
místostarostka J. Peclová. 

Součástí programu bylo taneční vystoupení
country krou�ku Z� Koloveč a poutavé vyprá-
vění J. Bartákové o cestě po Turecku. K zábav-
nému odpoledni přispěla také Klatovská heli-
gonka. V�echny �eny odcházely s kytičkou v
ruce a snad i s pocitem příjemně stráveného
odpoledne. 

Vedení obce Koloveč je�tě jednou děkuje
v�em účinkujícím, ale i v�em přítomným  za
hojnou účast.                                           (jp)

Úspěch mrákovských �elmičekS velkým úspěchem se vrátila výprava
mrákovských "�elmiček" , tj. �áků deváté
třídy a jejich fanou�ků, z krajského finále
soutě�e Paragraf 11/55 konaného 7. května
v Plzni. Tato soutě� rozvíjí právní povědomí
mláde�e a jejím mottem je věta: "Je za pět
minut dvanáct začít dodr�ovat zákony." 

Mrákov�tí deváťáci reprezentovali doma�-
lický okres velmi úspě�ně a vybojovali v kon-
kurenci sedmi �kol skvělé druhé místo. 

Úspě�nou výpravu přijal starosta obce pan
Josef Janeček na Obecním úřadě v Mrákově a
poděkoval jim za důstojnou reprezentaci obce.

Foto vpravo: Přijetí na Obecním úřadě.
Zleva: pan učitel Pinkr, třídní učitel a �kolní
garant soutě�e, B. Mlynárová, V. Duffek, K.
Ibehej, J. Janeček, starosta obce, V.
Janečková, A. Císlerová

Stará čistírna ve směru ke Starému Dvoru u� nevyhovovala současným parametrům, proto bylo
nutné v jejím sousedství vybudovat dal�í nové zařízení. 

Velká investiční akce za 23 milionů korun probíhala podle starosty Václava Duffka bez vět�ích
stavebních potí�í. V současnosti u� je čistírna téměř hotova, vybavuje se technologií, dokončuje
se oplocení, v srpnu bude zahájen zku�ební provoz. 

Akci z vět�iny financovalo Ministerstvo �ivotního prostředí, zhruba dvaceti procenty se podílel
Plzeňský kraj,  zbytek doplnil obecní rozpočet. 

Nová čistírna by měla splnit technické po�adavky a ukazatele pro tisíc ekvivalentních obyvatel.
Pokud budou výsledky roční zku�ební doby v pořádku, obdr�í obec souhlas s trvalým provozem.  

Foto vlevo: Čistírna odpadních vod těsně před dokončením.                                                 (sh)

Zku�ební provoz čistírny zahájí v Koutě na �umavě
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V Den vítězství, čtvrtek 8. května, se kona-
la praxe uchazečů o první lovecký lístek ve
střelbě. V�e se odehrávalo na střelnici u
Brůdku, která patří Mysliveckému sdru�ení
V�eruby. Uchazeči stříleli pouze z brokovnice
a u některých �lo dokonce o první seznámení 
s loveckou zbraní.             Hanka Hoffmannová,

zastupitelka OU Zahořany

O první lovecký lístek

Inzerujte u nás



Máj na Kdyňsku

Oslavy osvobození ve Kdyni tentokrát proběhly bez zástupce americké-
ho velvyslanectví. Podplukovník Karl Mülhauser náhle onemocněl.

Př idej ruku k ruce 

Ve Staněticích se tradičně vybírá  nejhezčí a nejděl�í májka, kterou
nazdobí vět�inou děti nebo svobodné dívky. Letos to tedy byly děti.

Program začal kolem třetí, před čtvrtou hodinou se na pódium 
v Lomečku v Chodské Lhotě postavili předseda místních zahrádkářů
Miroslav Bayer a Josef Stuiber, který odpoledne uvedl takto:  "Vá�ení
turisté, dovolte, abych vás srdečně přivítal na 22. ročníku pochodu
Chodská Bůta.  Dne�ního pochodu se zúčastnilo 481 pě�ích  a 82 cyk-
listů, dohromady 563 účastníků.�                                                   (zh)  

Senioř i  v máji v Mrákově

Obecní úřad a Sbor pro občanské zále�itosti v Mrákově uspořádali 
v neděli 4. května zdařilé setkání seniorů. Pozvané byly �eny narozené 
v roce 1950 a mu�i narození v roce 1947 a star�í. Účast byla vysoká,
se�lo se 187 seniorů. Setkání zahájil pan Josef Janeček - starosta obce,
který krátce seznámil s děním v obci. V programu vystoupily děti 
z Chodského souboru Mráček a ze Z� Mrákov. Po malém občerstvení
hrála klatovská hudba Hubertka. Překvapením bylo obdarování nejstar-
�ího mu�e a �eny krásným obrázkem, který namaloval a věnoval 
pan Karel Mařík. Budeme se sna�it, aby se setkání seniorů konalo 
ka�doročně.                                                                                      (ou)

Oslavy ve  Kdyni

Takto stavěli májku v Loučimi.                                                                (zh)

Návrat  do starých časů

Za zpěvu revolučních písní 1. května pro�el průvod obcí Dobříkov a� do
obce Brani�ov. Do průvodu vyrazili pionýři, svazáci, pracující lid, 
�koláci, maminky i důchodci s mávátky. Se�lo se okolo 25 lidí a 6 
alegorických vozů. Provolávala se hesla jako TEN, KDO STOJÍ NA
CHODNÍKU, NEMILUJE REPUBLIKU a podobná. Zkrátka vynikající
dobříkovská recese.                          

22. Chodská Bůta 
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